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Abstract: This paper focuses on the regulation of forces in a statically indeterminate system under the action of many 
loads. This regulation is realized by prestressing. The paper compares two proposed methods for selecting rational values 
of the prestressing parameters: maximizing the minimum bearing capacity margin for the elements of the system (1) and 
equalizing the margins for all elements (2). An illustrative example is provided.
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Аннотация: Рассматривается задача о регулировании усилий в статически неопределимой системе находящейся 
под воздействием многих нагружений. Регулирование выполняется путем создания предварительного напряже-
ния. Сопоставляются два предлагаемых метода для выбора рациональных значений параметров преднапряжения: 
максимизация минимального по элементам системы запаса несущей способности (1) и выравнивание запасов по 
всем элементам (2). Приведен иллюстративный пример.
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As you can see, in this example ensuring uniform 
bearing capacity margins is more advantageous in 
terms of the weight of the structure. 
There can be other relationships between the 
considered solutions as well. The choice between 
them depends on many factors and is informal.
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